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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo - Republic of Kosovo 

                                                 Kuvendi - Skupština - Assembly 
VI saziv 

Prolećna sesija  

Komisija za spoljne poslove, dijasporu i strateške investicije  

Sednica br. 33 

Priština, 05.11.2018. god. U 11:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-204 

 

Z a p i s n i k 

 

Sednici su prisustvovali: Vjosa Osmani-Sadriu, Time Kadrijaj, Danush Ademi, Glauk 

Konjufca, Dukagjin Gorani, Elmi Reçica i Zafir Berisha. 

 

Odsutni: Fitore Pacolli, Doruntinë Maloku-Kastrati, Evgjeni Thaçi-Dragusha i Srđan Mitrović.  

 

Ostali učesnici: Marigonë Drevinja, PSD - Skupština, Artan Murati e Shqipron Xhema, KDI i 

mediji.  

 

Osoblje za podršku komisije: Minire Hasani i Manush Krasniqi. 

 

Sednicom je predsedavala: Vjosa Osmani-Sadriu, predsednica komisije.  

 

Dnevni red:  

 

1. Usvajanje dnevnog reda;  

2. Usvajanje zapisnika održanih sednica od 2. i 17. oktobra 2018. godine;  

3. Angažovanje eksperta o Strategiji za međunarodnu i međuparlamentarnu 

saradnju;  

4. Angažovanje eksperata o radnim grupama;  

5. Proširenje postojeće liste eksperata;  

6. Razno.  

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Vjosa Osmani- Sadriu je predložila da 5. tačka dnevnog reda postane 3. tačka, kako bi se 

proširila lista eksperata pre nego što se odobri angažovanje eksperata za druga pitanja.  

 

Nakon rasprava, predsednica je utvrdila da je komisija usvojila dnevni red sa predloženom 

izmenom.  

 

2. Usvajanje zapisnika sa održanih sednica 2. i 17. oktobra 2018. godine  

 

Predsednica je utvrdila da je komisija usvojila zapisnike sa održanih sednica 2. i 17. oktobra 

2018. godine.  
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3. Proširenje postojeće liste eksperata  

 

Vjosa Osmani -Sadriu, je obavestila članove komisije da postoji spisak eksperata u oblasti 

naše komisije od 2008. godine koja je imala veoma malih promena u međuvremenu. Neka od 

imena u ovoj listi su nastavili sa drugim profesijama, međutim, ima i eksperata koji su 

angažovani od KDI-a i drugih organizacija za projekte i predmete za koje smo bili 

zainteresovani kao komisije. Za proširenje postojećeg spiska, tražim od članova komisije da 

daju svoje predloge. Ona je predložila da se spisak proširi sa ekspertima, prof. Qerim Qerimi, 

profesor međunarodnog prava i međunarodnih odnosa; prof. Kushtrim Istrefi, predavač 

međunarodnih odnosa i međunarodnog prava, i Donika Qerimi, predavač međunarodnog prava 

i međunarodnih odnosa. Ona je takođe obavestila članove komisije o pripremi, iskustvu i 

angažovanju predloženih kandidata za izradu ekspertiza. Gđa. Osmani je navela da je potrebno 

da se angažuje jedan ekspert za izmenu i dopunu Strategije za međunarodne odnose, ali i za 

potrebe radnih grupa. Dala je do znanja da Strategija za međunarodne odnose treba da se usvoji 

u početku decembra kako bi Skupština usvojila isti pre nove godine, pošto je to predviđena 

obaveza iz Plana za primenu SSP-a. obavestila je da postoji dokument koji je pripremljen iz 

Projekta bratimljenja, koji se treba popuniti sa zahtevima članova komisije i za koje je važno 

da postoji ekspertiza, kako bi se nakon toga usvojilo ili ne u komisiji.  

 

Elmi Reçica, u vezi sa predlogom kandidata o proširenju postojećeg spiska eksperata, rekao je 

da se slaže da predloženi eksperti od predsednice budu stavljeni na glasanje za dopunu 

postojećeg spiska i da drugi članovi komisije daju svoje predloge ako imaju, za proširenje 

postojećeg spiska.  

 

Zafir Berisha je predložio g. Granit Jeminija, kao deo spiska eksperata oblasti komisije, za 

kojeg je rekao da je studirao i magistrirao u Ženevi i da poznaje nekoliko stranih jezika.  

 

Glauk Konjofca, je u vezi predloženog kandidata od poslanika Zafir Berisha za spisak 

eksperata oblasti komisije rekao da će g. Granit Jeminija predložiti u svojstvu eksperta u 

Komisiji za ekonomski razvoj, pošto pripada smeru poslovanja.  

 

Nakon rasprava, predsednica je utvrdila da je komisija donela sledeći:  

 

Zaključak  

 

Postojeći spisak eksperata se proširuje sa kandidatima: g. Qerim Qerimi, gđa. Donika Qerimi i 

g. Kushtrim Istrefi.  

 

4. Angažovanje eksperta za Strategiju o međunarodnoj i međuparlamentarnoj saradnji  

 

Vjosa Osmani - Sadriu, u vezi sa potrebnom angažovanja eksperta za izradu Strategije o 

međunarodnoj i međuparlamentarnoj saradnji rekla da je za osnov imala nacrt strategije, 

izrađenu od Projekta bratimljenja, i predložila je da se kontaktira profesor Qerim Qerimi, a ako 

on ne bude imao mogućnost da se angažuje, da se traži angažovanje Dren Dolija ili Blerim 

Reka iz postojećeg spiska eksperata. Ona je istovremeno predložila da se na narednom 

sastanku proširi spisak eksperata sa drugim predlozima članova komisije, a članovi koji su na 

službenom putovanju mogu da predlažu eksperte preko imejla, dodajući u prilogu CV eksperta, 

kako bi se nakon toga razmatrali i izglasali na komisiji.  

 

Nakon diskusija, predsednica je utvrdila da je Komisija donela sledeći  
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Zaključak  

 

O izmenama i dopunama Strategije o međunarodnoj i međuparlamentarnoj saradnji, da budu 

kontaktirani za angažovanje prema redosledu, zavisno od njihovih angažovanja, g. Qerim 

Qerimi, a ako on ne bude u mogućnosti da se angažuje, da se onda kontaktiraju g. Dren Doli i 

g. Blerim Reka.   

 

 

5. Angažovanje eksperata za radne grupe  

 

Vjosa Osmani -Sadriu je rekla, imajući u vidu da su dve radne grupe komisije u procesu rada, 

jedna sa nadgledanjem zakona iz oblasti spoljne politike a druga iz oblasti dijaspore, pitala je 

članove komisije da li žele da uzmu u obzir angažovanje eksperata kako bi pomogli njihov rad.  

 

Time Kadrijaj je navela da pošto su javna saslušanja završena o nacrtu zakona o dijaspori, 

predlaže da se nakon završetka javnih rasprava vidi mogućnost angažovanja eksperta, i 

kontakti koje imaju tokom ovih saslušanja sa ambasadama i konzulatima, se mogu iskoristiti za 

pitanje nadgledanja primene zakona iz oblasti spoljne politike.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu je rekla da su informisani od Ministarstva dijaspore da, nakon javnih 

saslušanja, u sredini decembra, će poslati Nacrt zakona Skupštini. Komisija bi mogla da 

angažuje eksperta koji bi radio na Nacrt zakona zajedno sa poslanicima koji su bili deo javnih 

saslušanja i radne grupe. Predlažem da se ovaj Nacrt zakona ne odugovlači jer smo bili deo 

javnih saslušanja i znamo izazove i primedbe dijaspore koji se mogu predložiti kao 

amandmani. Vezano za ekspertizu Nacrta zakona o dijaspori, rekla je da nije potrebno da se 

angažuju eksperti duže od nedelju dana, i dala je do znanja da se angažovanje može desiti od 5. 

do 22. radnih dana.  

 

Elmi Reçica je naveo da je važno da komisija nađe dobrog eksperta za dijasporu, koji je 

aktivan, koji je dokazan i koji može da nas podrži u ovom predmetu.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu je navela da se slaže da ako članovi komisije imaju predloge za 

eksperte, da se u međuvremenu razmotre i da se odluči o angažovanju.  

 

Glauk Konjufca je rekao da je bio na javnim saslušanjima o Nacrtu zakona o dijaspori, ali je 

ovaj nacrt veoma daleko od ispunjenja potreba koje je dijaspora predstavila kao probleme. Ako 

se uporedi Zakon o dijaspori koji je na snazi i novi nacrt, on je rekao da je razlika između njih 

minimalna. Predloženi nacrt od ministarstva se ne razlikuje ni 10% ili 20% od zakona na snazi 

iz 2012. godine. On je rekao da nacrt zakona o dijaspori ima 30. članova, što znači da ima 10. 

članova više od zakona na snazi, što ne postiže njihov cilj imajući u obzir zahteve dijaspore. 

Prema planiranim posetama za saslušanja, naveo je da ovaj nacrt zakona ne može da se okonča 

do aprila meseca.  

 

Vjosa Osmani - Sadriu je rekla da nakon ovih poseta nada se da će MDIS popuniti nacrt 

zakona prema zahtevima, i ako se ne uzmu u obzir zahtevi dijaspore, Komisija treba da radi 

dugo na tome o mogućnosti njegovog dopunjivanja. Ona je navela da ne mogu da se regulišu 

sva pitanja koja se tiču dijaspore, samo zakonom o dijaspori, jer to utiče i na Zakon o RTK-u, 

Zakon o opštim i lokalnim izborima, kao i usvojene Uredbe CIK-a.  
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Glauk Konjufca je naveo da je stav većeg dela dijaspore bio protiv nezavisne javne televizije 

za dijasporu, jer to smatraju štetnim i otcepljenjem od Kosova.  

 

Time Kadriaj kako bi raspravljala vezano za nacrt zakona, rekla je da se treba raspravljati 

nakon završetka saslušanja o nacrtu zakona, sa svim zahtevima dijaspore, jer se isti razlikuju iz 

zemlje u zemlji. Dijaspora Švajcarske se razlikuje od Dijaspore Švedske i imaju suprotne 

stavove.  

 

Elmi Reçica je naveo da komisija ne treba da žuri sa razmatranjem nacrta zakona o dijaspori, 

već i dijaspora treba da bude pozvana na javnim saslušanjima kako bi izneli svoje interese. 

Predlažem da nakon završetka saslušanja u vezi ovog nacrta zakona, komisija razmotri isti na 

posebnoj sednici.  

 

Zafir Berisha je rekao da je naša dijaspora u različitim zemljama i ima različite zahteve, ali je 

važno da se izradi zakon koji će biti približan opštim zahtevima, nezavisno od toga gde oni 

žive.  

 

Nakon rasprava, predsednica je utvrdila da je komisija donela sledeći:  

 

Zaključak 

 

Povodom prosleđivanja Nacrta zakona o dijaspori na razmatranje u Skupštini, da se angažuje 

jedan ekspert iz spiska kako bi pomogao rad komisije.  

 

6. Razno 

Vjosa Osmani- Sadriu, je obavestila poslanike da, što se tiče izveštavanja ministra inostranih 

poslova, zahtev komisije je kontinuiran. Ona je rekla da je tražila od ministra da izveštava o 

rezultata sednice Generalne skupštine UN-a, o procesu priznanja, o izjavama vezano za 

povlačenje priznanja, međutim ministar neprestano govori da je van zemlje i nije odgovarao 

pozivu za izveštavanje. Dalje, rekla je da će insistirati da ministar izveštava na Komisiji, jer 

ministar inostranih poslova već nekoliko meseci ne izveštava komisiji o ovim temama.  

 

Predsednica Komisije je takođe obavestila članove komisije da je od ministra inostranih 

poslova dobila spis za komisiju, u kojoj piše da, ako Komisija ima sugestije vezano za Interpol, 

da im mi to pošaljemo. U vezi s tim spisom, ona je rekla da će lično da odgovori ministru da je 

sada kasno da traži sugestije od Komisije, i dok se komisija ne upozna u vezi sa tokom 

postupka, teško je davati sugestije. Ona je tražila od poslanika Elmi Reçica da održe zatvoreni 

sastanak gde bi prisustvovali po jedan predstavnik iz svake političke stranke, kako bi se 

upoznali sa tokovima procesa učlanjivanja Kosova u Interpol.  

 

Elmi Reçica je rekao da se slaže da poziv za ministra inostranih poslova bude stalna i da je 

spreman za održavanje zatvorenog sastanka u vezi sa procesom učlanjivanja u Interpol.  

 

Sednica je završena u 11:50. časova 

 

Predsednica Komisije, 

__________________ 

Vjosa Osmani-Sadriu 

Pripremili:  

Jedinica za podršku komisije.  


